
1 9/2022.(XII.06.)

FELGYŐ KÖZSÉG

ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

2022. DECEMBER 6-ÁN KÉPVISELŐ-TESTÜLETI ütÉs

KERETÉBEN MEGTARTOTT KÖZMEGHALLGATÁSÁNAK

JEGYZŐKÖNYVE



TARTALOMJEGYZÉK

N a p i r e n Meghozott döntések:

1.! Tárgy: Fetgyő Községi Önkormányzat területén működő intézmények és szervezetek
tájékoztatója

Előadó: Horvcth Lajos polgáiwies/er



3

HATÁROZATOK LISTÁJA

I\Jem volt.

RENDELETEK LISTÁJA

Nem volt.



4

JEGYZŐKÖNYV

Készült Felgyő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2022. december 6-án
képviselő-testületi ülés keretében megtartott közmeghallgatásról.

Az ülés helye: Felgyő Községi Könyvtár Rendezvényterme

Jelen vannak: Horváth Lajos polgármester
Szabóné Berkes Etelka alpolgármester
Forgó István képviselő
Harangozóné Pálnok Orsolya képviselő
Holló Lászlóné képviselő

Iazo1tan távolmaradt:
Borsos Ibolya képviselő
Bús Róbert képviselő

Tanácskozási joa1 mejelent:

Forgó István Geda-Halom Egyesület elnöke
Dr. Faragó Péter jegyző

Település lakossága a mellékelt jelenléti ív szerint.

Horváth Lajos po1ármester: köszöntöm a közmeghallgatáson megjelenteket.

Megállapítom, hogy a testület 5 fővel határozatképes.

A meghívóban szereplő napirendi pontokat javaslom elfogadásra:

1. Fetgyő Községi Önkormányzat területén működó’ intézmények és szervezetek
tájékoztatója

Meghívottak: - csongrádi Járási Hivatal
- csongrádi Rendá’rkapitányság

2. 2022. évi gazdálkodás
Horváth Lajos polgármester

Dr. Faragó Péter jegyző

3. Egyéb etőteijesztések, bejelentések
Horváth Lajos polgármester

Dr. Faragó Péter jegyző

Az ismertetett napirendeket a képviselő-testület határozathozatal nélkül elfogadta.



1. Napirend

Táry: Fetgyá’ Községi Önkormányzat terütetén működő intézmények és szervezetek
tájékoztatója

Horváth Lajos polármester: a meghívott vendégek egyéb elfoglaltságuk miatt nem tudtak
eljönni a közmeghallgatásra. Amennyiben feléjük kérdés. észrevétel merülne fel úgy azt
jelezzük és írásban válaszolnak azokra.

2. Napirend

Táry: 2022. évi gazdálkodás

Horváth Lajos polármester: el is kezdeném, az Önkormányzat elmúlt egy évének
értékelését, aktuális feladatait, teljesített feladatokat. A belső úthálózat sokakat érdekel, a
Móra F. és a József A. u. teljes lefedést kapott. Folyamatosan keressük az úthálózatra a
pályázati kiírást, jelenleg nincs kiírás. A Széchenyi úton és a Ságvári E. utcában lesznek
foltozások, remélhetőleg minél előbb csinálják. Ezeket az utcákat is szerettük volna újra
lefedni, dejelenleg csak erre van pénz.
Az MVM-el folyamatosan tárgyalunk a közvilágításról. Szeretnénk pályázni a közvilágításra,
hogy a hagyományos fénycsöves albatúrákat lecseréljük, ami közel 140 db. Okos lámpára
szeretnénk cserélni azokat, amik kevesebbet fogyasztanak már és nagyobb fénnyel bírnak. A
mai energia árak mellett ez elengedhetetlen lenne, mert nem kapunk pluszforrást az
emelkedett energiaárakra. Tavaly az összes lámpatest kitakarítása, az alkatrészek cseréje
megtörtént. Kérem, a lakosságot jelezzék, ha valahol nem égnek a lámpák az MVM oldalán
vagy felénk.
Külterületi utak közül az Alsó és Felső majori Út a legrosszabb. Ezeknek az utaknak a
felújítására a pályázatot az Önkormányzat megnyerte. Az Alsó majori úton 1 km, a Felső
majori Út esetében a postaládáig lesz a felújítás. A felújításra közbeszerzés megtörtént, még a
testületnek kell jóváhagynia a kivitelező személyét. 2023. évben fog megtörténni a felújítás,
ami elengedhetetlen volt már. Ezeken az utakon nagyon megnőtt a forgalom. Az egyik
Útrészen turisztikai forgalom is történik. Mindkét út mellett több fejlesztés várható a
közeljövőben. A majsai Út össze lett kötve Tömörkénnyel. A Magyar Közútnak van egy
szakasza, ami nagyon rossz minőségű, amit folyamatosan jelzünk feléjük, de csak foltozgatni
tudják egyenlőre.
A belvízelvezető csatornának a projektje befejező fázisban van, most jönnek a hiánypótlások,
remélhetőleg az idén befejeződik. Sok, apróbb mérnöki gondok vannak még, amit le kell
tisztázni. Működik a rendszer, kisebb hiányosságok vannak.
Az ivóvízminőség javító programban a víz minősége talán jobb lesz a településen, bár még
mindig vannak gondok. A tisztítótartályokat készítik jelenleg, a gépészettel még sehogy nem
állnak. Kérem a lakosságot, hogy éljenek a hibabejelentéssel a szolgáltató felé, hogy sárga a
víz és jöjjenek. Az általános nyomáscsökkenés most talán megszűnt, megtalálták a hibát nagy
nehezen.
A hulladékszállítás rendszere jelenleg nem jó. Az állam tartozik a szolgáltatóknak. A
szolgáltatók emberhiánnyal küzdenek, nagyon nehéz embert találni, az autók is rosszak.
Kérem, a lakosságot értsék meg, hogy vannak műszaki problémák. A MOL valószínűleg
átveszi a rendszert és talán akkor megszűnnek a problémák. Kérem, hogy akinek nincs,
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szerződése az kösse meg. mert felül fogjuk vizsgálni. hogy kinek nincs szerződése. csak
kirakja a szemetet.
Engedélyeztetési fázisba került a bölcsőde. Az összes engedély beszerzésekor nyitni fog az
intézmény.
A Magyar Faluprogramban keretében az iskolában 2 tanterem és I vizesblokk átadására került
sor. Sajnos ez a két tanterem hamarabb került átadásra, mint a tetőfelújítás. Az iskola jól
működik. buszokkal szállítjuk a gyerekeket, a közmunkások az udvart tartják rendben.
Az óvodánál az energetikai beruházás elengedhetetlen. Az óvodában nem gázzal, hanem fával
fűtünk, ha szükséges. akkor van gázrásegítés Is.
A közmunkaprogramban emberhiány van. Nehéz a falut tisztán és rendben tartani ennyi
emberrel. Jelenleg nincs traktorunk. Ajárdákról, a parkolóról a közmunkások el tudják majd a
havat takarítani, de az utakról, illetve külterületen vállalkozóval tudjuk megoldani ezt a
feladatot.
Szociális tűzifát megkaptuk, a szállító eszközeink műszakira készülnek, így csak januárban
lesz a tűzifa osztása. Amennyiben nagyon kell valakinek, és jogosult a tűzifára, akkor saját
eszközzel elszállíthatja. Azt tudni kell, hogy tüzelésre ezek még nem alkalmasak, mert nedves
farönkök.
A hivatal nyitva tartása folyamatos, pénteken van online munkavégzés, amivel az energián
így is próbálunk spórolni.
A könyvtár üzemel, a kölcsönzés folyamatos.
A konyhát nehéz üzemeltetni, kicsit sokan vannak. Financiális gondok vannak, mert a
befizetésekkel Is problémák vamak. A térítési díjat valószínűleg februárban emelni szükséges
újból. Nagyon sok a szociális étkező, illetve a gyerekek közül Is csak kevesen fizetnek.
A Rendőrséggel és a polgárőrséggel folyamatos a kapcsolat. A kamerarendszer jó megoldás
volt a településen. A falopás okoz most gondot. A dűlő utakra szögesdeszkákat helyeztek ki,
hogy el ne kapják őket. Ezek brutális munkát tudnak végezni, ha valaki belemegy. Kérek,
mindenkit figyelmesen közlekedjen. A rendőrségnek jeleztük ezeket a problémákat,
remélhetőleg el fogják kapni ezeket az embereket.
A kerékpárút építése történik hamarosan. Csongrádról egészen Szegedig ellehet majd
kerékpárral jutni. Ez egy 4,5 milliárdos beruházás tesz, a gesztor önkormányzat Csanytelek. A
jelenleg meglévő kerékpárút letakarítása folyamatosan gondot okoz, Ilyen kevés
közmunkással. A kerékpárút mellett lévő erdő most már az Önkormányzaté, így a fák ki
lesznek vágva az érintett szakaszon, amik gondot okoznak. Remélhetőleg így megoldódnak az
örökös reklamálások e szakaszon. A Csongrádi szakaszt is folyamatosan javítgatják.
A postát nem tudjuk, hogy meddig fog működni, vagy milyen formában lesz. A COOP bolt
nyert egy pályázatot, amiben a posta bizonyos feladatait át fogja vállalni.
A bank automata visszahelyezéséről folyamatosan tárgyalunk, minden hónapban
megjelennek, de még mindig nincs visszahelyezve. Az Önkormányzat vállal egyjelentős részt
az automatának az üzemeltetésében, de úgy látszik ez is kevés vott.
A temetőben a vizesblokk építése folyamatban van, a burkolását, ha az idő engedi
megcsináljuk. A mindenszentekre szép rendet csináltak a közmunkások a temetőben, amit
köszönök.
A járda és a kocsibejáró program 2023. évben is folytatódni fog. Az utcák képe a megújult
járdákkal, bejárokkal megszépült. A befolyt kommunálisadót így kapták vissza a lakosok
sóder és cement formájában.
Energetikai programban vannak elképzelései az Önkormányzatnak, amik a lakosságot is
érinteni fogja. Vamiak termálvizes beruházás előkészítéseink, Illetve napelemprogram.
Napelemre és geotermikus energiára szükség van mind a településnek. mind a lakosságnak,
mind a vállalkozásoknak. Valószínűleg lesz annyi termálvizes kutunk, amibe az
intézményeket és a lakosságot is bele tudjuk vonni. Napelemmel az Intézmények energia
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ellátását próbáljuk megoldani.

Kérdés, hozzászólás

Holló Lászlóné képviselő: a tűzifa kihordását januárra tervezzük, ha szüksége van valakinek
rá most. akkor megoldjuk. A fa valóban vizes. talán vegyesen lehet vele tüzelni.

Foró István képviselő: napi szinten járják a polgárőrök a rendőrökkel a tanyavilágot. A
polgármester úr által említett szegesdeszkás történetet tudom problémának említeni.
Vagyonelleni vagy személy elleni bűncselekmény nem történt a közelmúltban sem. Volt
ennél durvább változata is a szegesdeszkának, amikor nyolcas betonvasból készített csapdákat
egy illető. Az illegális szemétlerakás a vadkameráknak köszönhetően megszűnt.

Horváth Lajos polgármester: köszönöm a polgárőrség munkáját és a jó kapcsolatot a
rendőrséggel. Továbbra is kérem a külterületen élők életének segítését.

Foró István képviselő: azt megemlíteném még, hogy a cégek által lecserélt kamerákat a
tanyasi lakosok részére biztosítjuk és kihelyezésre kerülnek táblákkal, hogy kamerával őrzött
terület. Tanya program keretében tájékoztatjuk a tanyasi lakosságot, ha valaki bűncselekmény
áldozata lesz és elveszíti a pénzét, akkor kaphat Segítséget az Államtól. Ezekről a
lehetőségekről prospektusokat is adunk a lakosoknak.

Haranozóné Pálnok Orsolva képviselő: a kamera képét látják a rendőrségen vagy felvétel
készül?

Forgó István képviselő: a felvételeket az arra hivatott személyek nézhetik meg. Amennyiben
szükség van rá, csak akkor kerüt megnézésre a felvétel. A vadkamerákat is igénybe veheti a
lakosság. ha hosszabb időre elutazik, korházba tartózkodik és biztonságba akarja tudni az
otthonát.

3. Napirend

Tárgy: Egyéb előterjesztések, bejelentések

Előadó: Horvóíh Lajos polgórmesier
dr. Faragó Péter jegvzó’

Nem volt.
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Horváth Lajos poIármester: thlugyűlés keretében megtartott közmeghallgatás I 7:35 órakor
bet’ejeződött.
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FIi’váth’ Lajos
p1gárinester

Dr. Faragó Péier
jegyző


